

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

ENGLISH

EVENTS

Lecture "Nature Conservation in Contested Lands", Cologne (10 July 2018)

Professor Kennedy Mkutu, United States International University in Nairobi, Kenya will hold the lecture "Nature Conservation in Contested Lands: Community Conservancies and Security Dynamics in Isiolo, Northern Kenya". The lecture is co-organized by the Global South Studies Center (University of Cologne), BICC (Bonn International Center for Conversion) and the University of Bonn.

Dr Kennedy A. Mkutu is Associate Professor in International Relations and Peace Studies at the United States International University in Nairobi and a distinguished scholar in the field of small arms proliferation, security governance, conflict prevention and security implications of oil exploration in northern Kenya. He advises the World Bank, the Kenyan National Crime Research Center and other national and international agencies on these topics. Dr Mkutu is project partner of the DFG-funded Collaborative Research Center "Future Rural Africa: Future-making and social-ecological transformation"

(<https://www.crc228.de/>) of the University of Cologne, the University of Bonn and BICC.

Date: July 10, 2018, 17.45 to 19.15

Venue: University of Cologne, Institute of Geography, Room Ü3 (Südbau), Otto-Fischer-Str. 4, 50674 Köln

[Further information](#) | Contact: Marie Müller-Koné at marie.mueller@bicc.de

Summer school on comparative conflict studies, Belgrade (25–30 June 2018)

From 25 to 30 June, Tim Röing will participate in the 2018 summer school on comparative conflict studies of the Singidunum University in Belgrade. He will attend a course on "Migrants, Borders, Power(s): Contemporary Struggles, Moral Claims and Regimes of (im)mobility".

Contact: Tim Röing at tim.roeing@bicc.de

Discussion on international cooperation: “In search of order in turbulent times: Where is the new phase of German peace policy?”, Berlin (28 June 2018)

Conrad Schetter will take part in the discussion on international cooperation “In search of order in turbulent times: Where is the new phase of German peace policy?”. Among others, the discussion will deal with the Federal Government's guidelines "Preventing Crisis, Managing Conflicts, Promoting Peace" and their implementation. Martin Jäger (BMZ) and Ottmar von Holtz (Bündnis 90 / Die Grünen) will also participate in the discussion.

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Workshop “Forced Displacement: Trends, Concepts and Patterns”, Bonn (25–26 June 2018)

Clara Schmitz-Pranghe and Benjamin Etzold participated in the workshop “Forced Displacement: Trends, Concepts and Patterns. 2nd International Research and Policy Workshop on Migration and Development” on 25 and 26 June 2018. Clara Schmitz-Pranghe presented her paper “Beyond Aid–The Continuous Struggle to Cope with Displacement in Myanmar and Thailand”. Benjamin Etzold talked about "Mobilizing Refugees–Deterritorializing Policies".

The workshop was organized by the German Development Institute (DIE). Researchers and practitioners jointly investigated how research on forced displacement and migration can be applied in the political practice.

[Further information](#) | Contact: Clara Schmitz-Pranghe at clara.schmitz-pranghe@bicc.de and Benjamin Etzold at benjamin.etzold@bicc.de

Alliance for Sustainability and BICC at the Open Day of the Villa Hammerschmidt, Bonn (24 June 2018)

The Bonn Alliance for Sustainability Research presented itself at the Open Day of the Villa Hammerschmidt, the Bonn residence of the German federal president, in tent 29 on Sunday, 24 June 2018. BICC was part of the topical cluster ‘Migration and Mobility’.

The Bonn Alliance for Sustainability Research, founded in November 2017, also presented its research focal points, which were “Digitization and Artificial Intelligence”, “Mobility and Migration”, and “Bioeconomics”, and which the visitor could experience at three thematic islands. The Alliance provided information about the planned Innovation Campus Bonn (ICB), which is actively supported by the University of Bonn with its faculties and Center for Development Research (ZEF), the Hochschule Bonn-Rhein-Sieg, the German Development Institute (DIE), the United Nations University (UNU-EHS) and BICC (Bonn International Center for Conversion).

Contact: Susanne Heinke unter susanne.heinke@bicc.de

Workshop on Translocal conflict dynamics among refugees and diaspora communities, Bonn (19 June 2018)

In the framework of BICC's project on Refugees in North Rhine-Westphalia, Tim Röing organized a workshop on Translocal conflict dynamics among refugees and diaspora communities on Monday, 19 June at BICC. 13 researchers and civil society activists from ten different countries, all working on the effects of forced migration, displacement and conflicts, participated, along with several colleagues from BICC. The workshop gave the participants a chance to engage in conceptual discussions and to present their own projects.

Contact: Tim Röing at tim.roeing@bicc.de

Presentation of the Peace Report 2018, Berlin (12–14 June 2018)

From 12 to 14 June, the four leading German peace and conflict research institutes, Bonn International Center for Conversion (BICC), Leibniz Institute Hessian Foundation for Peace and Conflict Research (HSFK), Institute for Peace Research and Security Policy Hamburg (IFSH) and Institute for Development and Peace (INEF) presented the [Peace Report 2018](#) in Berlin. It analyzes current violent conflicts, identifies trends in foreign, security and development policy and formulates policy recommendations. The results were presented and discussed at the Federal Press Conference, in the parliamentary groups of Bündnis 90 / Grüne and Die Linke, representatives of SPD and FDP, the Defence Committee / Subcommittee on Civilian Crisis Prevention, the Federal President's Office, the Federal Chancellery, the Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ), to the Foreign Office and the Federal Ministry of Defence (BMVg) / peace and security. There were also evening events in the Evangelical Academy, attended by Cem Özdemir, MdB, and the Willy Brandt Foundation.

The 2018 Peace Report has a new format and new design, a new chapter structure and even more [targeted recommendations](#). It is structured along the five thematic areas that will recur every year: [“Armed conflicts”](#), [“Sustainable peace”](#), [“Armament dynamics”](#), [“Institutional peacekeeping”](#) and [“Transnational security risks”](#). The additional chapter [“Focus”](#) highlights violent conflicts in the Middle East.

The Peace Report is funded by the German Foundation for Peace Research ([DSF](#)).

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

9th International Sustainability Transitions Conference, Manchester (12–14 June)

Shahrazad Far participated in the 9th International Sustainability Transitions Conference between 12 and 14 of June 2018 and a Newcomers & Early Career session on the 11 June 2018. This year, the focus of the conference was on “Reconfiguring Consumption and Production Systems”.

The conference was hosted by the Sustainable Consumption Institute (SCI) and Manchester Institute of Innovation Research (MIOIR) at the University of Manchester under the auspices of the Sustainability Transitions Research Network (STRN), in which Shahrazad is a member. One of the highlights of the conference this year was a discussion regarding the New Frontiers of Sustainability Transitions Studies, most notably in so far as the Global South is concerned.

Shahrazad’s participation was made possible by the support of the University of Bonn within the programme „International promovieren in Deutschland – für alle“ (IPID4all).

[Further information](#) | Contact: Shahrazad Far at shahrazad.far@bcc.de

DW Global Media Forum 2018, Bonn (11–13 June 2018)

BICC was partnering with Germany’s international broadcaster Deutsche Welle and hosted the session “Global Inequalities in the Academic World: Researchers under Threat” at the Global Media Forum. BICC’s session shed light on this dimension of global inequality and its various solutions. It is a difficult yet vital mission for civil society and the media alike.

Leading questions were: What is the potential of the media to support researchers and research under threat? How can digital developments and technology help?

[Further information](#) | Contact: Susanne Heinke at pr@bcc.de

Workshop Spatial aspects of forced displacement, immigration and integration, Dortmund (8 June 2018)

On 8 June, Benjamin Etzold participated in and held a presentation at the workshop “Räumliche Aspekte von Flucht, Zuwanderung und Integration” (in German) at the Institut für Landes- und Stadtentwicklungsforschung gGmbH (ILS), TU Dortmund.

Contact: Benjamin Etzold at benjamin.etzold@bcc.de

Field research on the long-term impact of displacement and patterns of return, Sierra Leone/Liberia (23 April–2 June 2018)

Markus Rudolf and Elke Grawert were in Sierra Leone and Liberia to conduct field research on the long-term impact of displacement and return patterns that have occurred since the end of the violent conflicts of the 1990s. The field research took place within the research project "Protected rather than protracted. Strengthening refugees and peace", funded by the German Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ).

Contact: Elke Grawert at elke.grawert@bicc.de

NEW PUBLICATIONS

[Feneberg, V., & Olivier-Mensah, C. \(2018, June\). Gute Rückkehrpolitik braucht gute Rückkehrberatung \(BICC Policy Brief series No. 7/2018\). Bonn: BICC.](#)

PRESS RELEASES

25 June 2018

[Flucht und Flüchtlingsforschung fordert: Vielfalt im ehrenamtlichen Engagement für Flüchtlinge](#)

[Side event preparing UN conference on Small Arms \ "How the African Union and African Regional Organizations lead the way in Silencing the Guns"](#)

21 June 2018

[Bonner Allianz für Nachhaltigkeit \ BICC beim Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt](#)

18 June 2018

[Neue Publikation \ Gute Rückkehrpolitik braucht gute Rückkehrberatung](#)

14 June 2018

[Flucht- und Flüchtlingsforschung fordert: Schutz vor Gewalt während des gesamten Fluchtprozesses gewährleisten](#)

12 June 2018

[„Krieg ohne Ende“: Wissenschaftler fordern von Bundesregierung mehr Diplomatie und weniger Rüstungsexporte](#)

7 June 2018

[NRW-Staatssekretärin Annette Storsberg besucht BICC in Bonn](#)

VANCANCIES

6 June 2018

[Project leader Small Arms Control](#)

4 May 2018

[Studentische Hilfskraft für den Bereich IT](#)

BICC IN THE MEDIA

26 June 2018

Phoenix (YouTube): [“Phoenix plus: Prof. Conrad Schetter und Thomas Gebauer zur Bekämpfung von Fluchtursachen am 26.06.18”](#). Interview with Conrad Schetter (in German)

22 June 2018

The Hilltop Monitor: [Pentagon Calls off Major Annual Military Exercise With South Korea](#)

21 June 2018

Focus Online: [Meldung vom 21.06.2018](#) (in German)

Mittelrhein-Tageblatt: [Bericht aus Bonn: Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt und im BMZ](#) (in German)

20 June 2018

Kölnische Rundschau: [Steinmeier lädt ein: Besucher können die Villa Hammerschmidt besichtigen](#) (in German)

18 June 2018

Newsweek: [How does U.S. military compare to North and South Korea? Washington and Seoul suspend exercises](#)

17 June 2018

Infosperber: [Note „Ungenügend“ für Deutschlands Friedenspolitik](#) (in German)

15 June 2018

Focus Online: [Meldung vom 15.06.2018](#) (in German)

Mittelrhein-Tageblatt: [Bericht aus Bonn: Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt am 24. Juni 2018](#) (in German)

13 June 2018

MiGAZIN: [Gutachten geht von neuen Kriegen und Konflikten weltweit aus](#) (in German)

Junge Welt: [Ein bisschen Frieden](#) (in German)

Neues Deutschland: [Auch 2018 „Kriege ohne Ende“](#) (in German)

12 June 2018

Domradio: [Kaum Lichtblicke vor düsterem Hintergrund](#) (in German)

Frankfurter Rundschau: [Internationale Krisen: Deutschland soll sich mehr einmischen](#) (in German)

Deutsche Welle: Friedensgutachten 2018: [„Kriege ohne Ende“](#) (in German)

Sputnik: [„Friedensgutachten 2018“: Russland als Gefahr für den Frieden?](#) (in German)

Welt: [Experten fordern führende Rolle Deutschlands bei Stabilisierung der Weltordnung](#) (in German)

Märkische Allgemeine: [Friedensforscher fordern Stopp der Rüstungsexporte in die Türkei](#) (in German)

Blog der Republik: [„Krieg ohne Ende“ – Friedensgutachten fordert mehr Diplomatie und weniger Rüstungsexporte](#) (in German)

Vorwärts: [Friedensgutachten: Forscher fordern weniger Rüstungsexporte](#) (in German)

20minutos: [Alemania debería liderar esfuerzos de paz en el mundo: expertos](#) (in Spanish)

10 June 2018

Deutsche Welle: [Militärische Dimension des Gipfels Trump-Kim](#) (in German)

9 June 2018

TaiwanNews: [Trump-Kim summit – which country has the strongest military in the region?](#)

7 June 2018

Monitor: [Feindbild Russland: Wie der Westen die Konfrontation verschärft](#) (in German)

DEUTSCH

AKTIVITÄTEN

Vortrag "Nature Conservation in Contested Lands", Köln (10. Juli 2018)

Am 10. Juli wird Professor Kennedy A. Mkutu, United States International University in Nairobi, Kenia, in Köln den Vortrag "Nature Conservation in Contested Lands: Community Conservancies and Security Dynamics in Isiolo, Northern Kenya" halten. Die Veranstaltung wird gemeinschaftlich vom Global South Studies Center (Universität zu Köln), dem BICC und der Universität Bonn organisiert.

Kennedy A. Mkutu ist assoziierter Professor für Internationale Beziehungen und Friedensstudien an der United States International University in Nairobi. Er forscht im Bereich der Proliferation von Kleinwaffen, Sicherheitspolitik, Konfliktprävention und Sicherheit im Zusammenhang mit der Ölförderung in Nordkenia. Er berät die Weltbank, das Kenyan National Crime Research Center und andere nationale und internationale Agenturen zu diesen Themen. Dr. Mkutu ist Projektpartner des DFG-geförderten Collaborative Research Center „Future Rural Africa: Future-making and social-ecological transformation“ (<https://www.crc228.de/>) der Universität zu Köln, der Universität Bonn und dem Internationalen Konversionszentrum Bonn (BICC).

Datum: 10. Juli 2018, 17.45 bis 19.15 Uhr

Ort: Universität zu Köln, Institut für Geographie, Raum Ü3 (Südbau), Otto-Fischer-Str. 4 50674 Köln

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Marie Müller-Koné unter marie.mueller@bicc.de

Summerschool zu vergleichender Konfliktforschung, Belgrad (25.-30. Juni 2018)

Vom 25. bis 30. Juni wird Tim Röing an der Summerschool zu vergleichender Konfliktforschung der Singidunum-Universität in Belgrad teilnehmen. Er wird einen Kurs über „Migranten, Grenzen, Macht: Gegenwärtige Kämpfe, moralische Ansprüche und Regime der (Un)Mobilität“ besuchen.

Kontakt: Tim Röing unter tim.roeing@bicc.de

Gespräche zur Internationalen Zusammenarbeit: „Auf der Suche nach Ordnung in bewegten Zeiten: Wo steht die neue Phase deutscher Friedenspolitik?“, Berlin (28. Juni 2018)

Conrad Schetter wird am Gespräch zur Internationalen Zusammenarbeit „Auf der Suche nach Ordnung in bewegten Zeiten: Wo steht die neue Phase deutscher Friedenspolitik?“ teilnehmen. Die Diskussion wird sich unter anderem mit den Leitlinien der Bundesregierung „Krisen verhindern, Konflikte bewältigen, Frieden fördern“ und ihrer Umsetzung befassen. An dem Gespräch werden ebenfalls Martin Jäger (BMZ) und Ottmar von Holtz (Bündnis 90/ Die Grünen) teilnehmen.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Workshop "Flucht: Trends, Konzepte und Verhaltensmuster", Bonn (25.-26. Juni 2018)

Clara Schmitz-Pranghe und Benjamin Etzold nahmen am 25. und 26. Juni 2018 am Workshop "Forced Displacement: Trends, Concepts and Patterns. 2nd International Research and Policy Workshop on Migration and Development" teil. Clara Schmitz-Pranghe stellte ihr Paper "Beyond Aid – The Continuous Struggle to Cope with Displacement in Myanmar and Thailand" vor. Benjamin Etzold sprach zum Thema "Mobilizing Refugees – Deterritorializing Policies".

Der Workshop wurde vom Deutschen Institut für Entwicklungspolitik (DIE) veranstaltet. Die Teilnehmenden aus Wissenschaft und Praxis erörterten, wie sich Forschung im Bereich Flucht und Migration auf die politische Praxis übertragen lässt.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Clara Schmitz-Pranghe unter clara.schmitz-pranghe@bicc.de und Benjamin Etzold unter benjamin.etzold@bicc.de

Bonner Allianz für Nachhaltigkeitsforschung \ BICC beim Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt, Bonn (24. Juni 2018)

Beim Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt, dem Bonner Amtssitz des Bundespräsidenten, präsentierte sich die Bonner Allianz für Nachhaltigkeitsforschung am 24. Juni 2018. Das BICC beteiligt sich an der Themeninsel „Migration und Mobilität“. Die im November 2017 gegründete Bonner Allianz für Nachhaltigkeitsforschung stellte auf drei Themeninseln ihre Forschungsschwerpunkte „Digitalisierung und künstliche Intelligenz“, „Mobilität und Migration“ sowie „Bioökonomie“ vor. Zudem informierte sie über den geplanten Innovations-Campus Bonn (ICB), für den die Universität Bonn mit ihren Fakultäten und dem Zentrum für Entwicklungsforschung (ZEF), die Hochschule Bonn-Rhein-Sieg, das Deutsche Institut für Entwicklungspolitik (DIE), die United Nations University (UNU-EHS) und das BICC (Bonn International Center for Conversion) gemeinsam aktiv sind.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter susanne.heinke@bicc.de

Workshop zu translokalen Konfliktodynamiken unter Geflüchteten und Diasporagemeinschaften, Bonn (19. Juni 2018)

Am 19. Juni führte Tim Röing im Rahmen des Projekts zu Geflüchteten in Nordrhein-Westfalen organisierte Tim Röing einen Workshop zu translokalen Konfliktodynamiken unter Geflüchteten und Diasporagemeinschaften, am Montag, den 19. Juni, am BICC. 13 Forscher und Aktivisten der Zivilgesellschaft aus 10 verschiedenen Ländern, die an den Auswirkungen von Zwangsmigration, Vertreibung und Konflikten arbeiten, nahmen daran teil, zusammen mit einigen Kollegen von BICC. Der Workshop bot den Teilnehmern die Möglichkeit, konzeptionelle Diskussionen zu führen und eigene Projekte zu präsentieren.

Kontakt: Tim Röing unter tim.roeing@bicc.de

Vorstellung des Friedensgutachtens 2018, Berlin (12.-14. Juni)

Vom 12. bis 14. Juni stellten die vier führenden deutschen Friedens- und Konfliktforschungsinstitute Bonn International Center for Conversion (BICC), Leibniz-Institut Hessische Stiftung Friedens- und Konfliktforschung (HSFK), Institut für Friedensforschung und Sicherheitspolitik Hamburg (IFSH) und Institut für Entwicklung und Frieden (INEF) das [Friedensgutachten 2018](#) in Berlin vor. Darin werden aktuelle Gewaltkonflikte analysiert, Trends der Außen-, Sicherheits- und Entwicklungspolitik aufgezeigt und Empfehlungen für die Politik formuliert. Die Ergebnisse wurden auf der Bundespressekonferenz, in den Bundestagsfraktionen von Bündnis 90/Grünen und Die Linke, bei Vertretern von SPD und FDP, dem Verteidigungsausschuss/Unterausschuss Zivile Krisenprävention, im Bundespräsidialamt, im Bundeskanzleramt, beim Bundesministerium für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ), dem Auswärtigen Amt und dem Bundesministerium für Verteidigung (BMVg)/Frieden und Sicherheit präsentiert und diskutiert. Zudem gab es Abendveranstaltungen in der Evangelischen Akademie, bei der Cem Özdemir, MdB, zu Gast war und bei der Willy-Brandt-Stiftung.

Das Friedensgutachten 2018 hat ein neues Format, ein neues Design, eine neue Kapitelstruktur und noch gezieltere [Politikempfehlungen](#). Die fünf jährlich wiederkehrenden Themenfelder sind: [„Bewaffnete Konflikte“](#), [„Nachhaltiger Frieden“](#), [„Rüstungsdynamiken“](#), [„Institutionelle Friedenssicherung“](#) und [„Transnationale Sicherheitsrisiken“](#). Das Zusatzkapitel [„Fokus“](#) beleuchtet den kriegesischen Zerfall im Nahen und Mittleren Osten. Das Friedensgutachten wird von der Deutschen Stiftung Friedensforschung ([DSF](#)) gefördert.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

9. Internationale Konferenz für Nachhaltigkeitstransfers, Manchester (12.-14. Juni)

Shahrazad Far nahm vom 12.-14. Juni an der 9. internationalen Konferenz für Nachhaltigkeitstransfers teil. Vorab gab es am 11. Juni eine Newcomers & Early career Session. In diesem Jahr lag der Fokus der Konferenz auf der „Neukonfiguration von Verbrauchs- und Produktionssystemen“.

Die Konferenz wurde vom Sustainable Consumption Institute (SCI) und dem Manchester Institute of Innovation Research (MIOIR) an der Universität Manchester unter der Schirmherrschaft des Sustainability Transitions Research Network (STRN) veranstaltet, in dem Shahrazad Mitglied ist. Einer der Höhepunkte der Konferenz in diesem Jahr war eine Diskussion über die neuen Grenzen von Studien zum Thema Nachhaltigkeit, vor allem in Bezug auf den globalen Süden.

Shahrazads Teilnahme wurde durch die Unterstützung der Universität Bonn im Rahmen des Programms "International promovieren in Deutschland - für alle" (IPID4all) ermöglicht.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Shahrazad Far unter shahrazad.far@bicc.de

DW Global Media Forum 2018, Bonn (11. – 13. Juni 2018)

Das Thema des Global Media Forum der Deutschen Welle 2018 lautete „Global Inequalities“. In vielen Ländern der Welt ist die akademische Freiheit stark eingeschränkt und Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler sind bedroht. Das Friedens- und Konfliktforschungszentrum BICC lud ein, die Auswirkungen dieser Repressionen und mögliche Reaktionen darauf am 12. Juni in der Session „Global Inequalities in the Academic World: Researchers under Threat“ u. a. mit Wissenschaftlern aus der Türkei und Tadschikistan zu diskutieren.

Die Session verdeutlichte einerseits die Probleme, vor denen Forschende stehen, die politisch oder gesellschaftlich bedroht werden. Andererseits wurden Möglichkeiten – insbesondere auch seitens der Medien – erörtert, wie dieser Art der Ungleichheit begegnet werden kann, sodass bedrohte Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler ihre Forschung fortsetzen und ihre persönliche Sicherheit verbessern können.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter pr@bicc.de

Workshop „Räumliche Aspekte von Flucht, Zuwanderung und Integration“, Dortmund (8. Juni 2018)

Am 8. Juni nahm Benjamin Etzold auf dem Workshop „Räumliche Aspekte von Flucht, Zuwanderung und Integration“ am Institut für Landes- und Stadtentwicklungsforschung gGmbH (ILS), TU Dortmund, teil und hielt eine Präsentation.

Kontakt: Benjamin Etzold unter benjamin.etzold@bicc.de

Feldforschung zu langanhaltenden Auswirkungen von Vertreibungs- und Rückkehrmustern, Sierra Leone/Liberia (23. April – 2. Juni 2018)

Markus Rudolf und Elke Grawert waren in Sierra Leone und Liberia, um Feldforschung zu langanhaltenden Auswirkungen von Vertreibungs- und Rückkehrmustern zu betreiben, die seit dem Ende der gewaltsamen Konflikte in den 1990er Jahren aufgetreten sind. Die Feldforschung fand im Rahmen des Projekts „Protected rather than protracted – Strengthening refugees and peace“ statt, das vom Bundesministerium für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ) gefördert wird.

Kontakt: Elke Grawert unter elke.grawert@bicc.de

NEUE PUBLIKATIONEN

[Feneberg, V., & Olivier-Mensah, C. \(2018, June\). Gute Rückkehrpolitik braucht gute Rückkehrberatung \(BICC Policy Brief series No. 7/2018\). Bonn: BICC.](#)

PRESSEERKLÄRUNGEN

25. Juni 2018

[Flucht und Flüchtlingsforschung fordert: Vielfalt im ehrenamtlichen Engagement für Flüchtlinge](#)

[Side event preparing UN conference on Small Arms \ "How the African Union and African Regional Organizations lead the way in Silencing the Guns"](#)

21. Juni 2018

[Bonner Allianz für Nachhaltigkeit \ BICC beim Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt](#)

18. Juni 2018

[Neue Publikation \ Gute Rückkehrpolitik braucht gute Rückkehrberatung](#)

14. Juni 2018

[Flucht- und Flüchtlingsforschung fordert: Schutz vor Gewalt während des gesamten Fluchtprozesses gewährleisten](#)

12. Juni 2018

[„Krieg ohne Ende“: Wissenschaftler fordern von Bundesregierung mehr Diplomatie und weniger Rüstungsexporte](#)

7. Juni 2018

[NRW-Staatssekretärin Annette Storsberg besucht BICC in Bonn](#)

STELLENAUSSCHREIBUNGEN

18. Mai 2018

[Projektleiter/in Kleinwaffenkontrolle](#)

4. Mai 2018

[Studentische Hilfskraft für den Bereich IT](#)

BICC IN DEN MEDIEN

26. Juni 2018

Phoenix (YouTube): [“Phoenix plus: Prof. Conrad Schetter und Thomas Gebauer zur Bekämpfung von Fluchtursachen am 26.06.18”](#). Interview with Conrad Schetter

22. Juni 2018

The Hilltop Monitor: [Pentagon Calls off Major Annual Military Exercise With South Korea](#) (in English)

21. Juni 2018

Focus Online: [Meldung vom 21.06.2018](#)

Mittelrhein-Tageblatt: [Bericht aus Bonn: Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt und im BMZ](#)

20. Juni 2018

Kölnische Rundschau: [Steinmeier lädt ein: Besucher können die Villa Hammerschmidt besichtigen](#)

18. Juni 2018

Newsweek: [How does U.S. military compare to North and South Korea? Washington and Seoul suspend exercises](#) (in English)

17. Juni 2018

Infosperber: [Note „Ungenügend“ für Deutschlands Friedenspolitik](#)

15. Juni 2018

Focus Online: [Meldung vom 15.06.2018](#)

Mittelrhein-Tageblatt: [Bericht aus Bonn: Tag der offenen Tür in der Villa Hammerschmidt am 24. Juni 2018](#)

13. Juni 2018

MiGAZIN: [Gutachten geht von neuen Kriegen und Konflikten weltweit aus](#)

Junge Welt: [Ein bisschen Frieden](#)

Neues Deutschland: [Auch 2018 „Kriege ohne Ende“](#)

12. Juni 2018

Domradio: [Kaum Lichtblicke vor düsterem Hintergrund](#)

Frankfurter Rundschau: [Internationale Krisen: Deutschland soll sich mehr einmischen](#)

Deutsche Welle: Friedensgutachten 2018: [„Kriege ohne Ende“](#)

Sputnik: [„Friedensgutachten 2018“: Russland als Gefahr für den Frieden?](#)

Welt: [Experten fordern führende Rolle Deutschlands bei Stabilisierung der Weltordnung](#)

Märkische Allgemeine: [Friedensforscher fordern Stopp der Rüstungsexporte in die Türkei](#)

Blog der Republik: [„Krieg ohne Ende“ – Friedensgutachten fordert mehr Diplomatie und weniger Rüstungsexporte](#)

Vorwärts: [Friedensgutachten: Forscher fordern weniger Rüstungsexporte](#)

20minutos: [Alemania debería liderar esfuerzos de paz en el mundo: expertos](#) (in Spanish)

10. Juni 2018

Deutsche Welle: [Militärische Dimension des Gipfels Trump-Kim](#)

9. Juni 2018

TaiwanNews: [Trump-Kim summit – which country has the strongest military in the region?](#) (in English)

7. Juni 2018

Monitor: [Feindbild Russland: Wie der Westen die Konfrontation verschärft](#)

Follow @BICC_Bonn on Twitter/
Folgen Sie @BICC_Bonn auf Twitter
twitter.com/BICC_Bonn

Please do not reply to this email; this address is not monitored. Please use pr@bicc.de for any inquiry.

The newsletter is not displayed correctly? Please contact: pr@bicc.de